
 

 

GM-III.0003.23.1.2022 Kielce, 27 maja 2022 r. 

 

 

Pan 

Marcin Piętak 

Radny Województwa Świętokrzyskiego 

 

Dotyczy: odpowiedzi na interpelację złożoną w dn. 11.05.2022 r. 

 

Szanowny Panie Radny,  

 

odpowiadając na interpelację, w której zwrócił się Pan z pytaniami ws. m.in. zainteresowania 

przedsiębiorców funduszami europejskimi w ramach RPOWŚ 2014-2020, a także skali sytuacji 

konfliktowych oraz prowadzonych postępowań sądowych i postępowań prokuratorskich 

dotyczących projektów dedykowanych przedsiębiorcom w ramach naborów okresu 

programowania 2014-2020,  poniżej przedstawiam odpowiedzi na poszczególne pytania. 

 

Pytanie 1. „Jakie było zainteresowanie przedsiębiorców funduszami europejskimi (działania 

1.1,2.5,3.2,7.2) w ramach RPOWŚ 2013-2020? Proszę o udzielenie odpowiedzi na podstawie 

statystyk odpowiedzialności Punktów Informacji o Funduszach Europejskich (o ile statystyki takie 

były prowadzone) przez tę grupę beneficjentów. Proszę także o wskazanie działań promocyjnych 

dedykowanych poszczególnym naborom (o ile były prowadzone)”. 

Odpowiedź: W związku z tym, iż nie ma wymogu proceduralnego, co do prowadzenia 

statystyk przez Punkty Informacyjne, nie ma również możliwości wskazania liczby klientów, 

którzy byli nimi zainteresowani lub zaproponowany został im taki rodzaj dotacji. 

Punkty Informacyjne Funduszy Europejskich na bieżąco udzielają informacji  

o dofinansowaniach ze wszystkich programów w ramach Umowy Partnerstwa, każdym 

zainteresowanym podmiotom i klientom indywidualnym. Informacje udzielane są drogą 

telefoniczną, e-mail oraz osobiście.  

Promocja naborów przeprowadzana jest za pomocą postów zamieszczanych na profilu 

„Fundusze Europejskie Świętokrzyskie” na Facebooku, jak również poprzez wydruk broszur 



 

2 

 

informacyjnych dla przedsiębiorców, w których opisane są rożne rodzaje dostępnych środków 

pomocowych, w tym przede wszystkim tych z RPOWŚ. Promocja odbywa się również podczas 

konsultacji osobistych w Punktach Informacyjnych, gdzie pracownicy z Punktów 

Informacyjnych przekazują beneficjentom niezbędne informacje w formie ulotek. 

Od początku tego roku w Lokalnych Punktach w Sandomierzu i Skarżysku-Kamiennej  

powstały  stanowiska specjalistów ds. RPO, które w zakresie działania mają udzielanie 

informacji i promocję RPO. Promocja odbywa się na zasadzie przedstawiania informacji  

o możliwości skorzystania ze środków RPO podczas dyżurów w punktach informacyjnych, 

spotkań informacyjnych, konsultacji indywidualnych czy w ramach stoisk na targach, 

wydarzeniach okolicznościowych. Co roku organizowane są przez Urząd Marszałkowski „Dni 

otwarte Funduszy Europejskich”. 

Pytanie 2. „Jaka jest skala sytuacji konfliktowych oraz prowadzonych postępowań sądowych  

i postępowań prokuratorskich między przedsiębiorcami a Urzędem Marszałkowskim 

dotyczących projektów dedykowanych przedsiębiorcom w ramach naborów okresu 

programowania 2013-2020.  

Proszę o przedstawienie tej informacji poprzez wypełnienie niniejszej tabeli (tabela nr 1), 

uwzględniając wszystkie projekty w ramach działań: 

1.1 Wsparcie infrastruktury B+R 

2.5 Wsparcie inwestycyjne sektora MŚP 

3.2 Efektywność energetyczna i odnawialne źródła energii w przedsiębiorstwach 

7.2 Rozwój potencjału endogenicznego jako element strategii terytorialnej dla określonych 

obszarów”. 

 

Odpowiedź: Odpowiedź na pytanie w formie tabeli, przekazuję zgodnie z prośbą Pana 

Radnego. Nie wykazano żadnych projektów przy działaniu 1.1, gdyż przedsiębiorcy nie 

aplikowali o środki dofinansowania w ramach tego działania.  

Jednocześnie wyjaśniam,  że kwestie nieprawidłowości i związanych z tym korekt finansowych 

są materią niezwykle skomplikowaną i regulowane dużą liczbą przepisów krajowych  

i unijnych. Zdecydowana większość nieprawidłowości związana jest z nieprzestrzeganiem 

zasady konkurencyjności, która zgodnie z wytycznymi narzuca przedsiębiorcom obowiązki 

ogłaszania planowanych zamówień i ponoszenia wydatków w sposób przejrzysty i rzetelny. 



 

3 

 

Złamanie zasady konkurencyjności wiąże się z zastosowaniem tzw. Taryfikatora i nie pozwala 

Instytucji Zarządzającej na stosowanie innych zasad naliczania korekt finansowych.  

Z poważaniem 

Andrzej Bętkowski 

Marszałek Województwa Świętokrzyskiego 

(podpisano elektronicznie) 
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